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PRETE NAM NOVE RESTRIKTIVNE MERE ZBOG KORONE: Epidemiolozi o nošenju maski, 
ograničenom kretanju i VRAĆANJU POLICIJSKOG ČASA 

Ako situacija nastavi da se pogoršava mere će biti pooštrene u lokalnim žarištima, a 
podrazumevaće obaveznu zaštitnu opremu u gradskom prevozu i prodavnicama 
Posle relaksiranja mera zabrane okupljanja na javnim mestima, što je rezultiralo 
organizovanjem masovnijih proslava i utakmica, ali i otvaranja škola i vrtića i povratka studenata 
u domove, poslednjih dana je počeo da raste broj novoobolelih od koronavirusa, pa 
epidemiolozi razmatraju uvođenje novih mera za sprečavanje širenja virusa. 
Mada stavovi stručnjaka još nisu sasvim usaglašani, kako saznajemo, ukoliko se situacija bude 
pogoršavala, mere će biti pooštrene u lokalnim žarištima i podrazumevaće pre svega obavezu 
nošenja maski u gradskom prevozu, kao i u prodavnicama, tržnim centrima i drugim zatvorenim 
prostorima, piše "Kurir". 
Branislav Tiodorović, epidemiolog i član Kriznog štaba rekao je da će se mere, ukoliko bude bilo 
potrebe, lokalno određivati i uvoditi. 
- Epidemiološka situacija je na granici između nesigurne i povoljne pod kontrolom zbog novih 
žarišta kao što su Novi Pazar, Tutin, Vranje. Znali smo da će studenti doći u Beograd, Novi Sad, 
Kragujevac, Niš. To je očekivana situacija i moramo se vratiti ozbiljnosti i sprovoditi mere - rekao 



 
 

je Tiodorović i ponovio da bi maske trebalo nositi u zatvorenom prostoru, dok na otvorenom 
moramo biti na određenom rastojanju. 
Ni prof. dr Žarko Ranković, infektolog i član Kriznog štaba za borbu protiv kovida-19 u Nišu nije 
isključio mogućnost da se na lokalu uvedu oštrije mere. - U slučaju da dođe do porasta broja 
zaraženih verovatno je da budu uvedene oštrije mere na lokalu. Ne verujem da će biti 
policijskog časa ili zabrane okupljanja, ali je moguće da se uvede obaveza nošenja maski u 
gradskom prevozu i zatvorenim prostorima - rekao je za Kurir Ranković i dodao da je jako bitno 
da stariji sugrađani i hronični bolesnici nose maske u svim situacijama gde je veća cirkulacija 
ljudi. 
Epidemiolog Zoran Radovanović primetio je da broj novozaraženih već mesec dana oscilira 
između 20-30 i sto. - Pretpostavljam da će za desetak dana ipak biti odlučeno da se malo 
pritegne - rekao je on i dodao da bi mere trebalo olabljivati postepeno. 
Epidemiolog Predrag Kon rekao je da se mogu očekivati izvesne ekcesne situacije, kao u Novom 
Pazaru, Tutinu, jer se nalazimo u periodu otvaranja zemlje, organizovanja svadbi i raznih vrsta 
skupova, kao i prijemnih ispita i povratka studenata u domove, te nije isključio čak ni 
mogućnost zabrane javnog okupljanja. 
Inače, najveći procenat novozaraženih u odnosu na testirane od ukidanja vanrednog stanja, čak 
2,47 odsto, zabeležen je u nedelju, 7. juna, a najviše novoobolelih bilo je iz Beograda i Niša. 
Pojedine političke stranke su, zbog ove situacije, najavile otkazivanje velikih predizbornih 
skupova. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ljudi daju plazmu, niko nas nije odbio 

Naučnici Instituta za primenu nuklearne energije u Zemunu ispituju kolektivni i pojedinačni 
imunitet na virus korona. Građani sa antitelima mogu ponovo oboleti, ali će bolest biti lakša 
Rad na imunološkoj studiji koja će dati odgovor na pitanje koliki je kolektivni imunitet na virus 
korona u Srbiji, u Institutu za primenu nuklearne energije (INEP) uveliko traje. Takođe, uveliko 
se radi i na testiranju građana koji žele da saznaju da li su bili zaraženi virusom i tako stvorili 
antitela na kovid 19. Procedura je jednostavna - vađenje krvi iz vene, bez zakazivanja, ali i bez 
gužvi i čekanja. Rezultati, nakon dva dana, stižu na imejl adresu, a mogu se i lično uzeti. 
Dr Marija Gnjatović, istraživač u INEP i rukovodilac tima za razoj ELISA testa, ističe da će se 
mnogo više o ovom virusu znati preko studija koje će se raditi: 
- To podrazumeva da će svi pacijenti od kojih su uzeta antitela i koji su dali svoj pristanak, biti 
praćeni kroz određeno vreme. To će pokazati i kakav nam je kolektivni imunitet. Zasada je to 
pet odsto. 
A da bi građani uopšte mogli da se testiraju, zaslužni su naučnici iz ovog instituta koji su 
napravili svoj test, pa zahvaljujući tome ne moramo da uvozimo skupe i teško dostupne testove 
iz inostranstva. 
- Pacijent nam je uvek na prvom mestu. Mi smo tu da svima koji imaju nedoumica objasnimo i 
protumačimo nalaz - kaže za "Novosti" dr Jasminka Miloradović, specijalista kliničke biohemije. 
Ona pojašnjava da je pacijent, kome test pokaže da ima visoka IgG antitela, ili imao kontakt sa 



 
 

obolelim od korone, ili da je asimptomatski preležao koronu a da je njegov imunološki sistem 
dobro odreagovao na tu infekciju. 
Dr Marija Gnjatović objašnjava za "Novosti": 
- Napravili smo test i u celu tu priču ušli da bismo izveli epidemiološku studiju, jer test je ključ za 
njeno izvođenje. Zlatni standard za dijagnostiku je ELISA test i on potvrđuje prisustvo antitela, 
dok se brzi testovi koriste za skrining. ELISA testovi daju informaciju o količini antitela, što 
omogućava praćenje trajnosti imuniteta kod pojedinaca, ali i sagledavanje opšte slike o 
imunskom odgovoru koji se na ovaj virus stvara u humanoj populaciji. Koliko je trajan imunitet 
koji smo postigli, brzi test to ne može da pokaže. 
Ona objašnjava da svi koji su preležali koronu imaju antitela IgM ili IgG klase. 
- To pokazuju naša istraživanja - kaže ova naučnica. - Neka ranije publikovana istraživanja, pre 
svega stručnjaka iz Kine, koja je prva pogođena epidemijom kovida 19, pokazuju drugačije 
rezultate - da oko 15 odsto obolelih ne razvija antitela. Posledica su najverovatnije upotrebe 
nedovoljno senzitivnih testova. Kod nas je rezultat malo drugačiji i govori da ih imaju svi. 
Pacijente, koji su preležali virus korona i imaju antitela, najviše zanima da li su, u slučaju drugog 
talasa, oni zaštićeni. 
- Nisu sasvim. Postoji mogućnost da se oni opet zaraze, očekuje se da imaju blaži tok bolesti, jer 
su stekli neki nivo zaštite prema virusu - kaže ova naučnica i pojašnjava da postoje tri vrste 
virusa: 
- Oni koji stvaraju trajni imunitet i takav je virus morbila, odnosno malih boginja. To znači da 
onaj ko je preležao male boginje, više ih neće imati, bar ne za 30 godina, ali i posle retko. Zatim 
postoje virusi koji stvaraju antitela, ali ona nemaju mogućnost da se bore protiv virusa i takav je 
HIV. I postoje virusi koji stvaraju kratkotrajni imunitet, kakav je virus gripa. Kontinuirano 
praćenje antitelnog odgovora obolelih daće odgovor na pitanje kojoj grupi virusa pripada SARS-
CoV-2. Virus korona će, po svemu sudeći, biti kao virus gripa, dakle stvaraće kratkotrajni 
imunitet i biće sezonski. Mnogi su se plašili da će ličiti na HIV, to jest da antitela neće moći da se 
bore protiv virusa, ali do sada se pokazalo da nije tako. 
Takođe, ona dodaje da će u slučaju drugog talasa virusa korona biti moguće lečenje krvnom 
plazmom koja se uzima od pacijenata koji su već preležali koronu. 
- Za davanje plazme najbolji su oni kandidati koji su asimptomatski preležali bolest, a razvili 
visoku količinu antitela na virus. Ljudi, inače, žele da daju krvnu plazmu i niko nas do sada nije 
odbio - kaže ova naučnica. 
Naša sagovornica ističe da postoji veliko interesovanje za utvrđivanje antitela, da se javlja dosta 
firmi kako bi se ispitao kolektivni imunitet preduzeća. 
CENA TESTA 3.000 
Svi koji žele da se testiraju mogu da dođu u Institut u Zemunu (Bantaska ulica), ali INEP ima 
svoje ispostave i u Surčinu i u centru Beograda u Ulici Svetozara Markovića. Cena testa je 3.000 
dinara, a ako se test ponovi onda je cena upola manja - 1.500 dinara. Radno vreme je od 7.30 
do 15.30 i može se doći u bilo koje vreme. 
DRŽAVA DOSTA ULOŽILA 
Dr Marija Gnjatović ističe da je INEP imao veliku podršku države tokom izrade ELISA testa, te da 
je prepoznat potencijal koji ima INEP i naučnici koji u njemu rade, a među kojima je 45 doktora 
nauka. 



 
 

- Videli su da je dobro ulagati u nas, pa smo dobili čak i više nego što smo tražili. Mi imamo 
veliki potencijal u oblasti primenjene nauke i u tom smislu možemo mnogo toga da napravimo - 
kaže naša sagovornica. 
 
 

 

Korona ne miruje u Pčinjskom okrugu 

Rezultati testranih osoba 7.i 8. juna pristigli u vranjski Zavod za javno zdravlje, pokazuju da se 
situacija s korona virusom ne smiruje 
Vranje - Rezultati testranih osoba 7.i 8. juna pristigli u vranjski Zavod za javno zdravlje, pokazuju 
da se situacija s korona virusom ne smiruje. 
Još kod 21 osobe iz Pčinjskog okruga potvrđen je korona virus. Od tog broja 19 je iz Vranja, 
jedan iz Bujanovac i jedan Preševa. Radi se o ukupno 176 uzoraka. Među testiranima je i 392 
“komercijalnih testova” ili testova na lični zahtev, uglavnom za potrebe putovanja koje građani 
plaćaju i svih 39 uzoraka koji su testirani su negativni. 
Kako nezvanično saznajemo nije reč o isključivo slabim kliničkim slikama, naprotiv sve je veći 
broj pacijenata koji su hospitalizovani zbog upala pluća, učestali su i transporti za Niš zbog 
komplikacija, a evidentiran je i jedan smrtni ishod. 
Prema rečima direktorke Zdravstvenog centra u dve Kovid bolnice, na staroj Hirurgiji i 
Infektivnom odeljenju hospitalizovan je 51 pacijent. 
 



 
 

 

Poznati epidemiolog upozorava: "Ako ovako nastavimo, Srbija NEĆE ODJAVITI EPIDEMIJU u toku leta, porast 
broja obolelih nas BRINE" 

Ako ovako nastavimo, uz pridržavanje pravila da 28 dana ne bude registrovan nijedan slučaj 
oboljevanja, nećemo ni stići da odjavimo epidemiju korona virusa u toku leta, a brojke od 70 i 
80 novoobolelih na dnevnom nivou zabrinjavaju. Povratak mera trebalo bi da se uvede u 
mestima gde je najkritičnije. 
Ovo nam kaže epidemiolog, profesor doktor Radovan Čekanac koji se nalazi na čelu kriznog 
štaba za borbu protiv korona virusa u Kraljevu. 
On dodaje da u mestima sa najvećim brojem registrovanih slučajeva oboljevanja treba uvesti 
rigoroznije mere, ali da to ne treba da se desi na republičkom nivou. U Kraljevu, tako, već 20 
dana nije zabeležen slučaj oboljevanja od virusa Kovid 19, tako da je bespotrebno vraćati mere 
u ovom gradu. 
Proteklih šest dana broj novoregistrovanih slučajeva korona virusa u Srbiji se ne smiruje, pa je u 
poslednja 24 sata otkriven još 71 slučaj, što predstavlja 1,44 posto zaraženih u odnosu na broj 
testiranih. Iz republičkog kriznog štaba poručuju da broj novih slučajeva poslednjih dana 
odražava okupljanja i kontakte jer su sa popuštanjem mera počela ponovo i okupljanja i 
druženja, a kao najčešći način prenošenja infekcije navode proslave. 
Epidemija korona virusa neće biti odjavljena 
„Ovaj virus je pokazao i posle šest meseci da je nepredvidiv. I tako, kad je krenula faza 
smirivanja ja lično jednostavno nisam bio spreman ni u jednom trenutku da kažem šta će se 
događati u narednom periodu. Bilo je izjava da će virus krenuti da slabi i da će prestati tog i tog 
datuma. I tačno je da je manji broj obolelih tokom leta, ali ipak nećemo stići da odjavimo 
epidemiju do jeseni“, smatra naš sagovornik. 
Čekanac ukazuje da trenutno zatvoreni kolektivi predstavljaju glavnu opasnost, pa tu možda 



 
 

treba biti restriktivniji. Dodaje i da je daleko manja opasnost na otvorenom, iako je normalno da 
i tu dolazi do prenošenja virusa. U svakom slučaju, ono što je najbitnije za naše najstarije 
sugrađane je da oni i dalje obavezno nose maske i da budu daleko oprezniji nego oni mlađi. 
Na derbiju nije poštovano rastojanje 
U vezi sa fubalskim derbijem Partizan - Crvena zvezda kome je prisustvovalo 15 hiljada ljudi, a 
strani mediji izvestili o broju od 25 hiljada, uz naglasak da se to događa u momentu dok se u 
Nemačkoj i dalje igra pred praznim tribinama, a u nekim zemljama fudbal i ne igra, naš 
sagovornik kaže: 
„Apsolutno nije poštovana razdaljina. Normalno, stajalo je upustvo da se pusti upola manje 
karata od kapaciteta stadiona i da navijači drže distancu. Ali, ja sam u startu znao da je to 
praktično nemoguće, jer ja sam u FK Crvena Zvezda predsednik lekarske komisije i znam kakvi 
su navijači. Mada, i na nekim drugim javnim skupovima koji bi bili, na primer predizbornim, 
sumnjam da bi okupljeni sve poštovali“. 
Nada da će Kovid poput SARS-a sam da nestane 
Prema mišljenju našeg sagovornika u Srbiji je možda pokazano previše razumevanja 
popuštanjem mera. Vratile su se svadbe i ostale proslave pa je sve prepušteno ličnoj savesti. 
Na kraju, Čekanac priznaje da, iako korona virus spada u problematiku kojom se bavi više od 
trideset godina, on nije u stanju da bilo šta u vezi sa njim predvidi. Nada se scenariju da će virus 
nestati sam od sebe. 
„Pratim i šta govore daleko veći stručnjaci i naučnici u svetu, mišljenja su podeljena, nikome 
ništa nije jasno, a ja realno prvi put razmišljam tako da ne znam ni sam šta bih rekao ili 
prognozirao. Sećam se onog prvog SARS-a koji se pojavio 2003. godine, taj virus je nestao posle 
osam meseci u populaciji, doduše, bio je virulentniji, imali smo daleko veću stopu smrtnosti, ali 
se mnogo slabije širio. Opet, gajim nadu da i sa ovim virusom može da se dogodi da nestane, ali 
to je samo jedna od varijanti“, zaključuje epidemiolog. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 

 

Nova mera na snazi, u zatvorenom prostoru najviše 500 ljudi 

Od četvrtka je na snazi Naredba o zabrani okupljanja više od 500 ljudi u zatvorenom prostoru na 
javnim mestima u Srbiji, doneta radi sprečavanja širenja koronavirusa na osnovu odluke 
ministara zadravlja Zlatibora Lončara. 
U Naredbi objavljenoj u Službenom glasniku navedeno je da za vreme dozvoljenog okupljanja 
na javnim mestima u zatvorenom prostoru moraju biti primenjene sve mere prevencije koje se 
odnose na dezinfekciju, sanitarno-tehničke i higijenske uslove. 
"Na javnim mestima na otvorenom u celoj Srbiji dozvoljena su okupljanja, s tim da rastojanje 
između ljudi iznosi najmanje jedan metar", navedeno je u naredbi. 
Na ulazu za publiku, prilikom sportskog događaja kojem je dozvoljeno prisustvo većeg broja 
ljudi vidno mora biti obaveštenje o maksimalnom broju ljudi koji mogu da prisustvuju dogadaju 
dok mera traje. 
Mere iz naredbe traju dok traje opasnost od širenja virusa u Srbiji. 
Naredba je stupila na snagu objavljivanjem u Službenom glasniku. 
Lončar je naredbu doneo na osnovu Zakona o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti i Zakona o 
državnoj upravi, na predlog Republičke stručne komisije za zaštitu stanovništva od zaraznih 
bolesti i Instituta za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanovic Batut". 



 
 

 

Epidemija donela strah, anksioznost i depresiju – kako očuvati mentalno zdravlje 

Epidemija koronavirusa suočila nas je sa strahom i neizvesnošću. Stručnjaci smatraju da bi sve 
to moglo da se odrazi i na naše mentalno zdravlje. Zato je Ministarstvo zdravlja sredinom marta 
pokrenulo linije za pružanje psihološke podrške građanima, a jedna je u Klinici "Laza Lazarević". 
Telefon je do sada zvonio više od 5.500 puta. Zvali su i mlađi i stariji iz cele Srbije. Pitanja su se 
menjala. Na početku gotovo sva pitanja su bila o koronavirusu – kako se prenosi, koji su 
simptomi, kako da se zaštite. Kasnije su građani pitali kako da prevaziđu strah i neizvesnost. 
Diretorka Klinike "Laza Lazarević" doc. dr Ivana Stašević Karličić kaže za RTS da građani prate 
dinamiku cele epidemije i sada je kroz pitanja opet vidljiva neizvesnost u vezi sa javljanjem 
novih slučajeva koje oni verbalizuju kao strah od fizičkog kontakta sa ljudima i straha od 
razboljevanja pri kraju epidemije. 
"Strah naši saradnici saniraju na taj način što osim psihološke podrške dodatno ulivaju sigurnost 
građanima uz preporuku da se i dalje koriste zaštitna sredstva u smislu nošenja maski, 
održavanja higijene ruku i držanja fizičke distance", navodi Stašević Karličićeva. 
Napominje da fizička distanca nije i suštinsko udaljavanje od čoveka i smanjenje bliskosti. 
Kod građana koji su se javljali najviše je bilo straha, anksioznosti, a neki su imali i depresivne 
simptome – razdražljivost, poremećaj spavanja, niži nivo energije i nižu morivaciju za posao i 
druge životne aktivnosti. 
"Kod nekih ljudi koji su bili povišeno senzitivni javile su se prve psihotične epizode. To je ono što 
smo najviše zbrinjavali tokom čitave epidemije. Preko 90 odsto ljudi koji su hospitalizivani ovde, 
a bilo ih je preko 500 od prvog registrovanog slučaja, hospitalizovani su zbog prve psihotične 
epizode", navodi doktorka. 



 
 

Na pitanje kako da očuvamo mentalno zdravlje u narednom periodu, doktorka kaže da treba 
pratiti savete stručnjaka. 
"I dalje maske, higijena ruku, fizička distanca, izbegavanje masovnih javnih okupljanja, a nakon 
toga održavanje zdravih stilova života, zdrava ishrana, ritam spavanja, upražnjavanje hobija, kao 
i očuvanje bliskih veza sa ljudima koje volite", ističe Stašević Karličićeva. 
Za sve oni koji ne mogu sami tu su stručnjaci koji mogu pomoći. Na broj0800/309-309 možete 
potražiti pomoć stručnjaka Klinike "Laza Lazarević". Ova telefonska linija radi non stop. 

 

 

 

 

Pacijenti bez doplera i pregleda mekih tkiva 
Pacijentima u Kliničkom centru(KC) u Nišu od prošle sedmice ne mogu da se rade dopler i 
pregledi mekih tkiva jer se pokvarila jedina sonda na ultrazvučnom aparatu u Centru za 
radiologiju. 
– U pitanju je jedina takva sonda kojom Centar raspolaže, tako da dok ne bude popravljena ili 
zamenjena ne možemo da primamo pacijente na tu vrstu dijagnostike na ultrazvučnom aparatu, 
smeštenom u delu Urgentnog centra. Pacijentima ne radimo dopler i preglede mekih tkiva, 



 
 

testisa, dojke – naveo je direktor Centra doktor Dragan Stojanov u obaveštenju, u koje je Danas 
imao uvid, upućenom direktoru KC i direktorima klinika. 
Pojedini  doktori iz KC upozoravaju da je stanje alarmantno jer na neophodnu dijagnostiku ne 
mogu da šalju pacijente sa sumnjom na teške bolesti. 
– Šta da kažemo pacijentima za koje sumnjamo da imaju trombozu krvnih sudova? Njima je 
neophodan dopler pregled, ali aparat je pokvaren više od 10 dana. Šta možemo da uradimo? Da 
ih pošaljemo da pregled urade na nekoj privatnoj klinici – upitao je jedan od doktora. 
Izvori Danasa objašnjavaju da je kolor dopler sonografija dijagnostička veoma važna metoda 
koja služi kao dopuna bazičnom ultrazvuku kada se na nekom organu primeti neka promena. 
– Pomoću ove metode ispituje se brzina i protok krvi kroz naše krvne sudove i vrši se analiza tog 
protoka na osnovu čega se donosi zaključak da li na nekom krvnom sudu imamo plakove, koliki 
su, da li su rizični? Ukoliko je prisutan trombotični plak, takav pacijent je u riziku da oboli od 
šloga. Ispituje se da li postoje suženja – stenoze ili patološka proširenja krvnog suda – 
aneurizme – rekli su naši izvori. 
Ovom metodom se najčešće pregledavaju krvni sudovi nogu, ruku i vrata, što je od velikog 
značaja neurolozima i vaskularnim hirurzima, pri određivanju adekvatne terapije pacijentu. 
 

 

 

 

 

 

 

 


